
Protokół Nr LIII/06

sesji Rady Miejskiej w Gniewie
odbytej dnia 27 października 2006 r.

--------------------------------------------

Godzina rozpoczęcia sesji 11:00

Obradom przewodniczyli:
Przewodniczący Rady Miejskiej w Gniewie – pan radny   Piotr Mroziński i pan
radny Franciszek Sumisławski – wiceprzewodniczący rady.

Obecni:
Radni  oraz zaproszeni goście wg listy obecności , która stanowi załącznik

do protokołu.

Ponadto w obradach sesji udział wzięli:

- Burmistrz Miasta i Gminy Gniew                     -      Bogdan Badziong
- Wiceburmistrz Miasta i Gminy Gniew       -      Zbigniew Wronowski
- Skarbnik Miasta i Gminy Gniew       -    Maria Olszewska

Przewodniczący  rady   –  Otwieram LIII  ostatnia sesję Rady Miejskiej w Gniewie,
w obecnej kadencji.

Na podstawie listy obecności stwierdzam, Ŝe na sali obecnych jest   13
radnych, a więc wystarczająca ilość radnych  do podejmowania prawomocnych
uchwał i wniosków.

Nieobecni usprawiedliwieni z powodu choroby: pan radny Damian
Klinkosch i pan radny  Andrzej Banaszak.

              Witam Wysoką Radę , Burmistrza, , Panią Skarbnik,

Sołtysów oraz pozostałych Gości i Mieszkańców Gminy Gniew.

Porządek obrad  oraz materiały radni otrzymali na piśmie jednakŜe po wysłaniu
zaproszeń na sesję doszła jeszcze autopoprawka do projektu uchwały w sprawie
zmian w budŜecie gminy na 2006 r., oraz projekt uchwały w sprawie pozyskania
kredytu krótkoterminowego na budowę sali gimnastycznej wraz z łącznikiem w
Opaleniu – Druk Nr B/415/06,  którą radni otrzymali przed sesją.   Czy  są  inne
propozycje do porządku obrad? Bardzo proszę. Pan radny Andrzej Solecki.
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- Andrzej Solecki – Czy po wystąpieniu Burmistrza i Przewodniczącego Rady
będą wystąpienia Przewodniczących Komisji?

- Przewodniczący rady – Po tych wystąpieniach proponuję dyskusję. A zatem
proponuje w pkt. 3a dyskusję, w pkt. 4 informacja o złoŜonych oświadczeniach
majątkowych za rok 2005, pozostałe pkt. w kolejności. Kto z radnych jest za
przyjęciem przedstawionego porządku obrad? Jednogłośnie. Dziękuję. Porządek
obrad został przyjęty w następującym brzmieniu:

1. Sprawy organizacyjne:
-      otwarcie sesji
-      stwierdzenie waŜności obrad
-      przyjęcie  porządku obrad
-      przyjęcie protokołu z sesji odbytej   dnia 27 września  2006 r.

2. Wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy w Gniewie.

3. Wystąpienie  Przewodniczącego Rady Miejskiej w Gniewie.

a) dyskusja

4. Informacja o złoŜonych oświadczeniach majątkowych za 2005 rok.

5. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) wystąpienia do ministra właściwego do spraw administracji publicznej za
pośrednictwem wojewody z wnioskiem o ustalenie i zmianę urzędowych
nazw miejscowości oraz zmianę określeń rodzajów miejscowości na terenie
gminy Gniew- Druk Nr B/406/06,

b) współdziałania z innymi Gminami celem realizacji przedsięwzięcia pn.:
„Budowa kociewskiej ścieŜki rowerowej Nowe-Tczew”- Druk Nr B/408/06,

c) nabycia do gminnego zasobu nieruchomości, nieruchomości gruntowej
połoŜonej w Tymawie i Jaźwiskach – Druk Nr B/409/06,

d) zbycia nieruchomości w trybie bezprzetargowym – Druk Nr B/410/06,
e) oddania gruntu w uŜytkowanie wieczyste w drodze przetargu ustnego

nieograniczonego- Druk Nr B/411/06,
f) nieodpłatnego nabycia do gminnego zasobu nieruchomości od Agencji

Nieruchomości Rolnych, nieruchomości gruntowej, niezabudowanej
połoŜonej w obrębie Ciepłe oraz realizacji na przejętym gruncie inwestycji
pod nazwą boisko sportowe- Druk Nr B/412/06,

g) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Gniew – Druk B/413/06,
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h) zmiany w budŜecie gminy na 2006 rok- Druk Nr B/414/06,
i) pozyskania kredytu krótkoterminowego na budowę sali gimnastycznej wraz

z łącznikiem w Opaleniu – Druk Nr B/415/06.

6. Opinia rady w sprawie wyników konsultacji z mieszkańcami gminy Gniew
dotycząca nazewnictwa miejscowości połoŜonych na terenie gminy Gniew.

7. Wręczenie pamiątkowych podziękowań.

8. Poczęstunek.

9. Zakończenie sesji.

Protokół  poprzedniej LII sesji były do wglądu w biurze rady, obecnie znajduje
się przy liście obecności i proponuję przyjąć go bez odczytywania. Czy są uwagi
do protokołu? Nie widzę?  Kto jest za przyjęciem protokołu bez odczytywania?
Jednogłośnie. Dziękuję. Zamykam pkt. 1 porządku obrad i przystępujemy do pkt. 2
porządku obrad.

Punkt 2

- Przewodniczący rady- Pkt 2 porządku obrad - wystąpienie Burmistrza Miasta i
Gminy w Gniewie. Bardzo proszę. Pan burmistrz Bogdan Badziong.

- Bogdan Badziong – Od 2002 roku kiedy to burmistrz został wybrany w
wyborach bezpośrednich  gminy są uznawane za samodzielne niezaleŜne od
nikogo jednostki samorządu terytorialnego. Cieszę się , Ŝe ta Rada skupiła się
nad bardzo waŜnymi zadaniami i robiła właśnie to czego oczekiwało
społeczeństwo.  RównieŜ bardzo waŜne było to ,Ŝe radni nie podejmowali
uchwał pod Ŝadną presją. W tej kadencji udało się takich sytuacji uniknąć. Poza
tym śladem materialnym, jak dokumenty  radni pozostawili po sobie równieŜ
duŜo rzeczy zrobionych , które będą słuŜyły kolejnym pokoleniom. Taką
inwestycją jest system  kanalizacyjny. Udało się teŜ tej radzie oŜywić
środowiska  wsi poprzez zdobywanie środków z zewnątrz tj. odnowy wsi i
program „Leader +”.  Przekazaliśmy świetlice do szkół przez , co udało się
powołać do Ŝycia Koła Gospodyń Wiejskich , z którymi nawiązaliśmy dobrą
współpracę. Udało się nam powołać GOS i Fundację Zamek w Gniewie dzięki
decyzji radnych. Cieszę się ,Ŝe ta rada pozostawiła po sobie takŜe wiele
strategicznych dokumentów takich jak „ Program rewitalizacji  miasta i  Plan
rozwoju  lokalnego na lata 2007-2013, Strategię turystyki i wiele innych. Są to
podstawowe dokumenty , które stara rada pozostawia dla przyszłej rady . My
jak przyszliśmy to Gmina takich dokumentów nie posiadała. Dziękuję
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wszystkim Radnym którzy zawsze uczestniczyli w tych trudnych obradach i
wspierali mnie w tym trudnym zarządzaniu Gminą. Jeszcze raz serdecznie
dziękuję. Tym radnym , którzy kandydują ponownie ,Ŝyczę powodzenia i  ,Ŝeby
strzegli tego , co juŜ zostało rozpoczęte. Dziękuję wszystkim Sołtysom, którzy
brali czynny udział w tych sesjach,  za wsparcie i pomoc tej radzie. Dziękuję
Przewodniczącym i pani GraŜynie  za to ,Ŝe Wam pomagała w wykonywaniu
tych trudnych obowiązków. Dziękuję.

- Przewodniczący rady – dziękuję. Zamykam pkt 2 porządku obrad i
przystępujemy do pkt 3.

Punkt 3

Przewodniczący rady – Pkt. 3 porządku obrad – sprawozdanie Przewodniczącego
za okres kadencji tj. od 2002 –2006 roku. Odczytał przygotowane sprawozdanie ,
które stanowi załącznik do protokółu. Dziękuję wszystkim Radnym, za dobrą
współpracę, a   Pani Skarbnik za dyscyplinę finansów publicznych. Dziękuję.
Zamykam pkt 3 porządku obrad i przystępujemy do pkt. 3a.

Punkt 3a

- Przewodniczący rady – Pkt 3a porządku obrad – dyskusja. Bardzo proszę. Pan
radny Andrzej Solecki.

- Andrzej Solecki – Odczytał przygotowane sprawozdanie.

- Maria Olszewska – ZłoŜyła podziękowanie całej Radzie na ręce
Przewodniczącego Rady.  Dziękuję za dobrą współpracę pomimo tego ,Ŝe
sytuacja finansowa była bardzo trudna zawsze udawało nam się dojść do
porozumienia.  Dziś Gmina ma płynność finansową  i na tym etapie mogę juŜ
odpowiednio trudne decyzje podejmować. Sama tez byłam radna i czasami przy
podejmowaniu uchwał się wstrzymywałam czego dziś Ŝałuję poniewaŜ znam
juŜ tę pracę z drugiej strony. Pomimo wszystkiego dziękuję Wam jeszcze raz za
tak dobrą współpracę.

- Bogdan Badziong – RównieŜ dziękuję wszystkim Radnym za wyrozumiałość w
podejmowaniu trudnych decyzji i za dobrą współpracę. RównieŜ przy tej okazji
chciałbym podziękować pani GraŜynie za trud jaki wkłada w swoją pracę, dba
o radnych , zawsze słuŜy im pomocą i  o to ,Ŝeby te uchwały otrzymywali na
czas. Za wszystko jeszcze raz dziękuję.
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- Franciszek Sumisławski – W przyszłości osoba , która będzie zajmowała się
tym programem , który mamy na lata 2007-2013 będzie juŜ miała ułatwioną
pracę poniewaŜ mieszkańcy nie bardzo doceniają takie zadania jak ochrona
środowiska, a jest to bardzo waŜna dziedzina działalności  dla Gminy. Byliśmy
ostatnią Gmina w województwie Pomorskim , która nie miała biologicznej
oczyszczalni ścieków. Nikt z poprzednich władz nie starał się o środki na
budowę biologicznej oczyszczalni ścieków , a kaŜdy inwestor , który zechce tu
przyjść najpierw pyta czy mamy oczyszczalnię ścieków. Dziś nie ma juŜ
zatrudniania osób bezrobotnych na prace sezonowe , dlatego teŜ nie udało nam
się zrobić wszystkiego , a szczególnie wodociągów na wsi, bo są wsie gdzie
jeszcze dziś wozi się wodę beczkowozami. Sprawa wody to jest zadanie , które
czeka władze samorządowe w przyszłości. Poza tym bardzo trudnym
problemem do rozwiązania jest oświata w gminie. Dlatego trzeba do
rozwiązania tego problemu przystąpić jak najszybciej. Kolejną  bardzo waŜną
sprawą jest gazyfikacja   wsi. Jest zainteresowanie równieŜ i w tym temacie.
Oprócz uchwał podejmowaliśmy oświadczenia  i apele. Występowaliśmy
równieŜ z interpelacjami na piśmie  na , które nie zawsze otrzymywaliśmy
odpowiedzi. A więc pozostało jeszcze duŜo do zrobienia. Dziękuję wszystkim
Pani Skarbnik , panu Burmistrzowi i Wiceburmistrzowi oraz Radnym za dobrą
pełną zrozumienia współpracę.

- Dariusz Poznański – Chciałbym równieŜ w imieniu wszystkich Sołtysów
podziękować Pani Skarbnik , Panu Burmistrzowi i Radzie za dobrą współpracę.
Wiadomo ,Ŝe nie da się uniknąć błędów , ale mimo wszystko na wsi zostało
duŜo zrobione , ale jeszcze więcej zostało do zrobienia. Dziękuję.

- Maria Olszewska – Dziękuję jeszcze raz panu Przewodniczącemu , panu
Burmistrzowi za Ŝyczliwe rady , za pomoc w podejmowaniu trudnych decyzji i
pogratulować Radzie za twardą , uczciwą i rzetelną  postawę wobec Rady
Powiatu, w  której sesjach  pan Przewodniczący  zawsze uczestniczył i słuŜył
dobrą radą. Za to wszystko jeszcze raz dziękuję.

- Anna Kowalewska – Ja równieŜ dziękuję Panu Przewodniczącemu i całej radzie
za dobrą współpracę pomiędzy Radą a Izbą Rolniczą. Chciałabym tylko
przypomnieć ,Ŝe wybory do Rady Izb Rolniczych  odbędą się w 2007 roku.
Dziękuję.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Zamykam pkt 3a porządku obrad i
przystępujemy do pkt 4.

Punkt 4
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- Przewodniczący rady – Pkt. 4 porządku obrad - informacja o złoŜonych
oświadczeniach majątkowych za 2005 rok. Odczytał. Zamykam  pkt 4 porządku
obrad i przystępujemy do pkt 5.

Punkt 5

- Przewodniczący rady – Pkt 5 porządku obrad – podejmowanie uchwał. Oddaję
teraz przewodniczenie obradom memu zastępcy panu radnemu Franciszkowi
Sumisławskiemu. Bardzo proszę.

- Franciszek Sumisławski – Dziękuję. Przystępujemy do podejmowania uchwał.
Jako pierwszy mamy projekt uchwały w sprawie wystąpienia do ministra
właściwego do spraw administracji publicznej za pośrednictwem wojewody z
wnioskiem o ustalenie i zmianę urzędowych nazw miejscowości oraz zmianę
określeń rodzajów miejscowości na terenie gminy Gniew- Druk Nr B/406/06.
Odczytał wymieniony projekt uchwały. Czy są uwagi do przedstawionego
projektu? Nie widzę? Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały?
Jednogłośnie. Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie  współdziałania z innymi Gminami celem
realizacji przedsięwzięcia pn.: „Budowa kociewskiej ścieŜki rowerowej Nowe-
Tczew”- Druk Nr B/408/06. Odczytał wymieniony projekt uchwały. Czy są
uwagi do przedstawionego projektu? Nie widzę? Kto z radnych jest za
podjęciem tej uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie nabycia do gminnego zasobu
nieruchomości, nieruchomości gruntowej połoŜonej w Tymawie i Jaźwiskach –
Druk Nr B/409/06. Odczytał wymieniony projekt uchwały. Czy są uwagi do
przedstawionego projektu? Nie widzę? Kto z radnych jest za podjęciem tej
uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w trybie
bezprzetargowym – Druk Nr B/410/06. Odczytał wymieniony projekt uchwały.
Czy są uwagi do przedstawionego projektu? Nie widzę? Kto z radnych jest za
podjęciem tej uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie oddania gruntu w uŜytkowanie wieczyste w
drodze przetargu ustnego nieograniczonego- Druk Nr B/411/06. Odczytał
wymieniony projekt uchwały. Czy są uwagi do przedstawionego projektu? Nie
widzę? Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję.
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- Kolejny projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia do gminnego zasobu
nieruchomości od Agencji Nieruchomości Rolnych, nieruchomości gruntowej,
niezabudowanej połoŜonej w obrębie Ciepłe oraz realizacji na przejętym
gruncie inwestycji pod nazwą boisko sportowe- Druk Nr B/412/06. Odczytał
wymieniony projekt uchwały. Czy są uwagi do przedstawionego projektu? Nie
widzę? Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i
gminy Gniew – Druk B/413/06. Bardzo proszę. Pan radny Andrzej Solecki.

- Andrzej Solecki – Pani z budownictwa mówiła nam tylko o malutkim
fragmencie , który kosztuje Gminę 15 tyś. zł. Czy to rzeczywiście jest tylko
fragmencik i czy rzeczywiście  firma , która realizuje stawianie tych wiatraków
chce nam za to zwrócić?

- Bogdan Badziong – Firma ta 2 lata szukała odpowiedniego terenu, ale  na
naszym terenie  trudności stwarzała wiejska zabudowa i  jest  problem z
drogami dojazdowymi, ale są odpowiednie wiatry i dlatego postanowili na tym
terenie postawić te wiatraki poniewaŜ jest dobre połączenie z elektrownią.
Firma ta chce przekazać 15 tyś. zł na Gminny Fundusz Ochrony Środowiska.

- Andrzej Solecki – Ale czy jest to tylko fragmencik czy większy obszar?

- Bogdan Badziong – Oczywiście jest to tylko ten fragment , który pokazuję na
mapie. Dziękuję.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Kto z radnych jest za podjęciem tej
uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany w budŜecie gminy na 2006 rok-
Druk Nr B/414/06. Bardzo proszę. Pani skarbnik Maria Olszewska .

- Maria Olszewska – Omówiła ww. projekt uchwały wraz z autopoprawką.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję.  Czy są pytania? Tak. Pytania zadawał pan
radny Andrzej Solecki. Odpowiedzi udzieliła pani skarbnik Maria Olszewska i
pan Burmistrz Bogdan Badziong. Dziękuję.   Kto z radnych jest za podjęciem tej
uchwały? Za Głosowało 10 osób. Kto jest przeciw? Przeciw głosowała 1 osoba.
Kto się wstrzymał? Wstrzymały się 2 osoby. Dziękuję. Uchwała została podjęta.
Przystępujemy do  kolejnego projektu uchwały.
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- Kolejny projekt uchwały w sprawie    pozyskania kredytu krótkoterminowego
na budowę sali gimnastycznej wraz z łącznikiem w Opaleniu – Druk Nr
B/415/06. Odczytał wymieniony projekt uchwały. Czy są uwagi do
przedstawionego projektu? Nie widzę? Kto z radnych jest za podjęciem tej
uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję. Zamykam pkt 5 porządku obrad i
przystępujemy do pkt 6. Oddaję przewodniczenie obradom panu
przewodniczącemu rady Piotrowi Mrozińskiemu.

Punkt 6

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Pkt 6 porządku obrad – wręczenie
pamiątkowych podziękowań. Wręczono. Zamykam pkt 6 i przystępujemy do
pkt 7 porządku obrad.

Punkt 7

- Przewodniczący rady- Zamykam ostatnią sesję Rady Miejskiej w obecnej
kadencji. Dziękuję wszystkim za przybycie , za wieloletnią pracę i Ŝyczę
wszystkiego dobrego na przyszłość. Na tym protokół zakończono.  Protokół
sporządzono w dwóch jednobrzmiących egzemplarzach, jeden dla Burmistrza
drugi dla rady. Godzina zakończenia sesji 13:05.

-   Protokołowała:
      GraŜyna Dudzik


